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Vénet ért 
A Legfelsőbb Tanács elfogadta a napirenden szerepelt 

törvényjavaslatokat 
Anasztasz Mikojan az új szovjet állanfő 

A Szovjetunió Legfelsőbb vetségi Tanács és a Nemze- és felelősségteljes tiszteé-
Tanácsának negyedik ülés* tiségi Tanács — reggel 8 gét". 
6zaka szerdán a Kremlben órakor megnyílt külön ülé-
folytat ta m u n k á j á t A par- sén folytatták a Hruscsov-
lament két háza — a Szó- beszámoló vi tá já t . 

A sserdai vita 

Hruscsov szívélyesen 
köszönetet mondott Brezs-
nyev eddigi gyümölcsöző 
munkásságáér t , 

m a j d eredményes munká t 
k ívánt Mikojannak. 

A vita szónokai r ámuta t - Bizottsága úgy véli, Mikojan Anasztasz Mikojant egy-
tak, hogy z szövetkezeti tag- elvtárs mél tó arra , hogy rá - hangúlag a Szovjetunió Leg-
ság részére olyan egységes bízzuk a Legfelsőbb Tanács felsőbb Tanácsa Elnökségé-
táxsadalombiztcsítási rend- Elnöksége elnökének nagy nek elnökévé választották, 
szert kell kidolgozni, amely 

g S T ^ e ^ r a t e g ^ : ÍV. S* . Hruscsov vitazáró beszéde 
rasst&ág számára, másreszt E z t ^ ^ ^ Hruscsov vi- gondot, mint a nép jólété-

„ . t , „ t „ t h „ , „ . tazáró beszédet mondott, é r t való munká lkodás t 

menyeket ad a kolhozista ^ " e r e s e n építsük a koin-
a o k f e k " . _ gukevá teszik az ülésszak- ^ u n i z m u s t , 
A kepviseiők e g y e t é r t i - ^ ^ a e t e z í n v o n a l w á b b i szilárdan és következetesen 

tek azzal a javaslattal , hogy e m e I é s é r ő l h o z o t , h a t á r o z a _ megvalósítsuk a dolgozók 
az egyseges nyugdí ja lapba a jóléte fokozásának politiká-
ko!hozok jövedelméből von- ' v a i w j á t Biztos léptekkel hala-
iák le a megfelelő pénzösz- Kijelentet te : a kolhoz-

Közös közlemény az Intermetall* 
egyezmény aláírásáról 

1964. július 15-én Moszkvában, a Köl-
csönös Gazdasági Segítség Tanácsának 
székházában aláír ták a Magyar Népköz-
társaság, a Lengyel Népköztársaság és a 
Csehszlovák Szocialista Köztársaság kö-
zötti vaskohászati egyútthiűködési szerve-
zet létesítéséről szóló egyezményt és a 
szervezet alapokmányát . Az egyemény an-
nak a KGST-ajánlásnak alapján jött létre, 
amely az érdekelt tagállamok között ága-
zati, együttműködési megállapodások meg-
kötését indítványozta. 

Az egyezményt és az alapokmányt kor-
mányaik nevében a végrehaj tó bizottság 
13. ülésén résztvevő Apró Antal, a Magyar 
Népköztársaság kormányának elnökhelyet-
tese, P jo t r Jaroszewicz, a Lengyel Népköz-
társaság Minisztertanácsának elnökhelyet-
tese, és Ottó Simunek, a Csehszlovák Szo-

cialista Köztársaság kormányának elnök-
helyettese írta alá. Az aláíráson jelen vol-
tak még a végrehaj tó bizottság ülésének 
más résztvevői, valamint N. V. Fagyejev, 
a KGST titkára. 

Az ú j szervezet fe ladata — a szociaí-st? 
nemzetközi munkamegosztás alapelveivel 
összhangban — az együttműködés új , ha-
tékonyabb formáinak alkalmazása a ter-
melőkapacitások ésszerű kihasználása és 
fejlesztése, a termelés műszaki és gazda-
sági színvonalának emelése és a vaskohá-
szati termékekben mutatkozó szükségletek 
jobb kielégítése érdekében 

Az egyezményhez a szerződő felek hoz-
zájárulásával más államok is csatlakoz-
hatnak. Az ú j szervezet - In te rmeta l l - né-
ven fog működni, székhelye Budapest 
lesz. (MTI) 

ják le a megfelelő pénzösz- — a — d u n k a lernnj úton. 
szeget. Hangoztatták, hogy nyugdí jak bevezetése és a . 
s z elmúlt évtized a la t t a béremelés ismét bizonyítja v t r l í 
kolhozok gazdaságilag any- r e n d s z e r ü n k ereiét oéldázza 8 2 l külföldi 
nvira megerősödtek hogy rendszerünk erejet , peidazza visszhangjai. A világ dolgo-

^egeiosooxek. a szovjet népgazdasag virág- ^ _ m o n d o t t a _ isniétel-
a jövedelemből tor téno t. Pá r tunk és kormá-
ké t -három százalékos le- pyurik nem ismer más (Folytatás a 2. oldalon.) 
vonás már nem jelent su-
lyos terhet. 
A Hruscsov-beszámoló vi-

t á j a során a szövetkezeti pa -
rasztság nyugdíjrendszeré-
nek kérdése mellet t a fel-
szólalók 

kimerí tően foglalkoztak a 
béremelés ügyével is. 
A vi tában számosan szó-

lal tak fel. Ezzel véget é r t a 
Hruscsov beszámolója feletti 
vita. Délután a szovjet par-
lament két háza együttes 
ülésen folytat ta munká já t . 

As SZKP Központi 
Bizottságának 

javaslata 
A két ház együttes ülésén 

Hruscsov szovjet kormányfő 
az SZKP Központi Bizott-
sága nevében javasolta, 
hogy mentsék fe l Leonyid 
Brezsnyevet a Szovjetunió 
Legfelsőbb Tanácsa Elnök-
sége elnökének tisztségéből. 

A Központi Bizottság cél-
szerűnek ta r t j a , hogy Brezs-
nyev. mint a Központi Bi-
zottság titkára 

összpontosítsa tevékenysé-
gét a pá r t Központi Bi-
zottságában. 

A Központi Bizottság titká-
r á v á 1963 júniusban válasz-
tot ták meg Brezsnyevet. 

Hruscsov az SZKP Köz-
ponti Bizottsága nevében ja-' 
vasolta, hogy Anasztasz Mi-
kojan t mentsék fel a Szov-
jetunió Minisztertanácsa el-
ső elnökhelyettesének tiszt-
ségétől és válasszák meg a 
Szovjetunió Legfelsőbb Ta-
nácsa Elnökségének elnö-
kévé. 

Hruscsov a következőket 
mondotta Mikojanról : „Azt 
hiszem. felesleges lenne 
részletesen jel lemeznem Mi-
kojan elvtársat. Önök mind-
nyájan tudják, hogy milyen 
hatalmas politikai és ál lam-
férf iúi munkát végzett és 
végez Anasztasz Ivanovics 
pár tunkban és a szovjet ál-
lamban. 

Igazi leninistát, a kommu-
nizmus tevékeny harcosát 
Ismertük meg benne. 

Tevékenységét népünk évti-
zedeken á t f igyelemmel ki-
sérte, munkásságát nemcsak 
hazánkban, de külföldön is 
jól ismerik. A pár t Központi 

Tovább fejlesztik 
o posta különböző szolgáltatási ágait 

Fodor István, a Szegedi Postaigazgatóság vezetője a tervekről 
Az országgyűlés legutóbbi adta lehetőségekkel párosul-

ülésszaka megvitat ta és el- va az idők fo lyamán 
fogadta a postáról és a táv-
közlésről szóló törvényja-
vas la to t A posta munká ja , 
továbbfejlesztése máskülön-
ben is ál landóan társadal-
munk érdeklődésének köz-
pont jában áll 

a felvételi szolgálat meg-
gyorsítását is eredménye-
zik ma jd . 
Ezenkívül a posta jelen-

tős erőfeszítéseket tesz a 
posta forgalmi hivatalainak 

hiszen az a korszerűsítése érdekében is. 
feladata, hogy „lehetosegei- A szegedi igazgatóság terű- utóbbi ülésszakán a posta-
hez és adottságaihoz mér ten j e tén amely három me- törvény tárgyalása a lkalmá-
segítse népgazdaságunk fej- gyére terjed ki ebben a v a l dr. Csanádi György elv-

i - ' tervévben 
16 falusi postahivatalt épí-
tünk. 

Apró Antal elvtár® 
sajtónyilatkozata as Intermetall 

megalakulása alkalmából 
Apró Antal elvtárs, a Ma- zetközi munkamegosztás to- iglenesen szabad kapacitá-

gyar Népköztársaság kormá- vábbfejlesztése érdekében — sok leterhelésére, 
nyának elnökhelyettese qz azokon a területeken, ahol ez qs megszervezi a vaskohá-
Intermetal l egyezmény alá- időszerű — s z a t i termékek" készleteinek 

m o f z k v a f l u d S á t S S az együttműködés új , ha- t ^ T ^ L f ^ S ^ Ü 
szolt néhány kérdésére. t é k o n ^ o b formáinak al- t ^ S & S ^ S S ^ S . 

Az első kérdésre — miért vezetésében, illetve fokozásá-
vál t szükségessé a vaskohá- így azóta megalakult a kö- ban és javaslatokat dolgoz 
szat területén az ú j szervezet zös bank, a közös vasúti te- ki a szabványok egvségesité-
létrehozása? — Apró Antal herkocsipark, a górdülőcsap- sének irányaira. Közreműkö-
válasza így hangzott: ágy-bizottság, az egyesített dik az ál tala javasolt intéz-

A KGST XVI. ülésszaka energiarendszer központi kedések vérgehaj tásában. 
még 1962-ben célszerűnek diszpécserszolgálata és egyéb Az Intermetall , szervezeti 
mondta ki a szocialista nem- szervezetek. formájáról , a munkamódszer 

A vaskohászat területén is " á r ő l . A P r ó Antal a kóvet-A vasxohaszat termeten is k e z ö k e t mondotta: 
időszerűnek lát tuk egy olyan 
ú j szerv létrehozását, A z "Intermetal l* munká-

ját a tanács i rányít ja , 
amely biztosítani t u d j a az A tanács csak egyhangú 
érdekelt országok vaskó- döntéseket hozhat. A dönte-
hászatát irányító szervek s e k lehetnek határozatok 
közötti állandó közvetlen vagy ajánlások. A határoza-
kapcsolatot tok az országok illetékes fel-

és így a szükséges intézke- s ő b b szerveinek további jő-
dések gyors, operatív egyez- váhagyása nélkül kozvetle-
te tését nül hatályba lépnek, míg az 

a jánlások lényegében javas-
A KGST szervek munká- i a t o k és csak a tagállamok 

jában az érintkezés csak illetékes szerveinek megíeie-
időszakos és e szervek figyel- iő határozata a lapján való-
mé nem ter jedhet ki minden Sulnak meg. 
felmerülő részletkérdésre. Az 
ú j operatív szerv létrehozása A z Intermetall hatékony 
és megfelelő munkamódsze- e s operatív m u n k á j á t elő fog-
rek alkalmazása í a segíteni, hogy a korábban 

létrehozott közös szervektől 
lehetővé teszi, hogy az ed- eltérően 
diginél sokkal több kér-

a kézbesítőszolgálatban is 
könnyítéseket, egyszerűsí-
téseket von majd maga 
után. 
— Milyen változások, ú j -

donságok várhatók a posta 
másik szolgáltatási ágában, 
a modern hírközlésben? 

— Az országgyűlés leg-

lődését, hozzájárul jon or-
szágépitő terveink valóra-
váltásához, s szolgálataival 

társ, közlekedés- és posta-
ügyi miniszter foglalkozott a 
távbeszélő-szolgáltatás or-

messzemenően kielégítse a , 7 7 7 ' tx,**.. c , a ^ S 0 ® s ^ n t ű fejlesztésével , .„ többek kozott Roszkén, Szo- ^ J e l e n p i i i a n a t b a n igaz-
regen Csengelén. Ez évben g a tÓ6águnk előtt a ha rma-
idaig három ilyen u j posta- d l k ö t é v e s t e r v ilyen irányú 

j - i . ... . . £ e j £ e s z t é s j m u t a t ó i még nem 

lakosság igényeit' 
Elválaszthatatlan tehát min-
dennapi életünktől, mun- hivatal t ad tunk á t rendelte-
kánktól . Ezért a postai szoL tésének. Ezek az ú j posta- ismeretesek Biztosak va-
gáltatás különböző ágainak hivatalok berendezéseiket és g y U n k azonban abban hogy 

— m i n d e n felszereléseiket tekintve meg- i g a z g a t ó s á g u n k a hannadik 
elevenen felelnek a korszerű követel- -

menyeknek, ugyanakkor 

továbbfejlesztése, 
újdonság e téren 
ér int mindannyiónkat . A 
megyénkben folyó postai 
szolgáltatás fejlesztésének 
kérdéseiről Fodor István e lv . 

ötéves tervben a távbeszélő-
szolgáltatás általános fe j -

építészetileg jól beleillesz- lesztésének kereteiből a le-
hetőségekhez mérten és a 
népgazdasági érdekeknek 

kednek a környezetbe 
. _ _ .. és a fa lvak átalakuló arcú- — 

társsal, a Szegedi Postaigaz- l a t á n a k ü j s z í n f o i t j a i t k é _ megfelelően részesülni fog 
gatosag vezetojevel folytat- p e z i k — . . . . . . . . . 
tunk beszélgetést. A ^ ^ f e ] e k j o b b k i s z o ] _ 

— Hogyan fejlesztik a ko- gáiása érdekében már ed-
zeljövőben az igazgatósag d ; g i s bizonyos mennyiségű „ __ r 
területén a posta hagyoma- félautomatát állítottunk szol. mosan áz automata távgép-
nyos, „klasszikus" szolgálta- gdlatba az igazgatóság terű- író központok fejlesztése e 

létén a nagyobb városokban 

Nagyobb előrelépésről szá-
molhatok be a távírószol-
gálat fejlesztésében. 

A telex, és ezzel párhuza-

tási ágait? 
— A po6ta vezérigazgató- Az ezekkel kapcsolatos ki 

sága sebb műszaki 
kutatásokat folytat a pos- megoldása után 
tai forgalom jobb, gvor- a fé lautomaták jó szolgá-
sabb, korszerűbb, egysze-
rűbb lebonyolítása érde-
kében 

— mondotta bevezetőként az 
igazgatóság vezetője. — A 

szolgáltatási ágban jelentŐG 
eredményekhez fog vezetni, 

problémák Júl ius 1-től nyolc hivata-
lunkat — köztük egyolda-
lúan Szegedet is — a buda . 

latoi tesznek egyes postai pesti postai távgépíró köz-
értékcikkek és levelező- Pcrrihoz kapcsoljuk be. Az 
lapok gyorsabb kiszolgálá- elkövetkezendő években 

Szegeden is létrehozunk 
iiyen automata távgépíró 
központot. 

sa érdekében. 
Fokozatosan tovább folytat-

vetlen kapcsolatunk lesz az 
ország különböző vidékein 

felvételi szolgálat egyes fá- juk a kézbesítés egyszerüsí 
zisainak bizonyos fokú gé- tése érdekébon a bérházi le- Ennek eredményeként köz-
pesítése kísérlet fo rmájában vélszekrények elhelyezését, 
már megindult például a Általában elmondható -
Szeged 1. sz. hivatalunknál összegezte a kérdésre adott levő hasonló távgépíró köz-
is. A kísérletek biztatóak, választást az igazgatóság ve- pontokkal. az automatika 
A posta legjobb szakembe- zetője —, hogy az ú j posta- révén pedig rendkívül gyors 
reiből álló bizottságok fog- törvény adta lehetőségek és és egyszerű lesz a távirat-
lalkoznák a kezelési utasí- ennek következményeként a továbbítás — fejezte be nyi-
tások egyszerűsítésével is, kezelési utasítások bizonyos latkozatát a z igazgatóság 
amelyek az ú j postatörvény fokú változtatása vezetője. 

az általa megvizsgált kér-
dések érdemi vonatkozásúi-
ban határozatot és nem-
csak a jánlás t hozhat. 
Az Intermetal l ál landó 

dést sokkal nagyobb rész-
letességgel egyeztessünk. 
Az ú j szervezet alapvető 

feladataival kapcsolatos kér-
désre a válasz: Az ú j szer-
vezet Intermetal l néven fog végrehaj tó szerve az iroda, 
működni, s tevékenysége a m e l y a résztvevő országok 
egyelőre a hengerel táruk, szakértőiből áll. Az iroda 
acélcsövek és úgynevezett v é £ z i a szükséges műszaki-
kohászati másodtermékek gazdasági és adminisztratív 
termelése és fejlesztése te- jellegű munkát , 
rén való együttműködés ko- Az utolsó kérdésre vála-

szolva 
tet te: 

Apró Antal kijelen-

Az Intermetall létrehozá-
sát a KGST illetékes szer-
veiben Magyarország kez-
deményezte. 

ordinálására ter jed ki. így 
javaslatokat fog kidolgozni 
az országok illetékes szer-
vei részére 

a vaskohászati gyártásszako-
sításra, a beruházások koor-
dinálására, a vaskohászati Csehszlovákia és Lengyelor-
termelési tervek részletes vá- szág bejelentették érdekelt-
laszték szerinti egyeztetésére, ségüket és így a szervezet 
Kidolgozza a hengerdék ne- életrehozására vonatkozó 
gyedéves programozása nem- egyezményt e három ország 
zetközi koordinálásának me- kormányának megbízottai ír-
todikáját és felhasználja ezt ták alá. A szerződ felek hoz-
a metodikát sa já t m u n k á j á - zájárulásával más államok is 
ban. Az Intermetall csatlakozhatnak az egyez-

intézkedéseket tesz az ide- ményhez. (MTI) 

Gáspár Sándor elutazott 
Maurice Thorez temetésére 

Gáspár Sándor, az MSZMP létében részt vegyen Maurice 
Politikai Bizottságának tagja , „ 
szerdán délelőtt Párizsba uta- T h o T e z n e k ' a F r a n c i a 

zott, hogy az MSZMP Köz- mumsta Pár t e lhunyt elníL 
ponti Bizottságának képvise- kének temetésén. (MTI) 


